
Protokół  Nr XII/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 18 października  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1520.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 13  Radnych.  W  trakcie  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  jedną 
pięciominutową przerwę.

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy.
4.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
6.   Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie.
8. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
10. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
11. Stanowisko Rady Gminy Barciany dotyczące zaopiniowania rozporządzeń w sprawie obszarów 

chronionego krajobrazu. 
12. Stanowisko Rady Gminy w sprawie warunków udzielenia zgody na zamianę działek.
13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy odnośnie składania oświadczeń lustracyjnych.  
14. Odpowiedzi na interpelacje.
15.  Wnioski i zapytania.
16.  Sprawy różne.
17.  Zakończenie obrad. 

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady Gminy –  Henryk  Nosek otworzył  obrady XII  sesji  Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,   Kierowników,  sołtysów  i  zaproszonych  gości  /  listy  obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 13 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XI sesji Rady Gminy wyłożony 
były do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni 
uwag  nie  zgłosili.  W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym protokół  został przyjęty 13 głosami za. 

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że wprowadza do porządku obrad punkt – Dyskusja na temat koordynacji i organizacji 
szkolnych i masowych imprez sportowych,rekreacyjnych i turystycznych w Gminie Barciany. W 
uzasadnieniu dodała, że otrzymała pismo od Gminnego Koordynatora Sportu i Turystyki – Pana 
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Jana Wiśniewskiego o jego rezygnacji.

Przewodniczący Rady Gminy, a zarazem Prezes GLKS Jurand – Pan Henryk Nosek powiedział, że 
zgodnie z art 8 właściwym organem nadzoru jest wojewoda lub starosta, a nie Rada Gminy. Więc 
uważa, że nie ma potrzeby wprowadzania tego punktu na obrady.
   
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja nie chce wkraczać w kompetencje stowarzyszenia. Chodzi im o to, że nie 
są organizowane zajęcia sportowe. Na wczorajszej Komisji chciano wyjaśnić, ale Pan Prezes był 
nieobecny.

Wiceprzewodniczący  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  wniosek  został  przedstawiony,  a  Rada 
Gminy jest kompetentna, aby go przyjąć lub nie do porządku obrad. Ponadto zgłosił dwa własne 
wnioski dotyczące porządku obrad:
– wykreślenie  pkt  8  z  porządku  obrad  –  projektu   uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji 

Statutowej., ponieważ jest mu nie jasne z czyjej inicjatywy wniosek ten został wniesiony do 
porządku obrad;

– wykreślenie  punktu  12  -  stanowisko  Rady  Gminy  Barciany  dotyczące  zaopiniowania 
rozporządzeń  w  sprawie  obszarów  chronionego  krajobrazu,  uzasadniając,  ze  z  racji 
wykonywanego zawodu spotyka się z ekologią, czytał projekty rozporządzeń i uważa, że jest on 
naszpikowany pojęciami niezrozumiałymi, są to sprawy dotyczące bardzo istotnych rzeczy, a 
gminy będzie musiała je respektować. Bez wyjaśnień fachowców nie jesteśmy w stanie wydać 
stanowiska.  Być  może  w  Starostwie  działa  komórka  zajmująca  się  ochrona  środowiska. 
Proponuje na następną sesję zaprosić panią konserwator.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  co  porządku  obrad  także  popiera  wniosek  Komisji 
Oświaty.  Dyskusja  nie  będzie  dotyczyła  rozliczenia  działalności  stowarzyszenia,  ale  sportu 
szkolnego.  Powiedział,  że jest  to  zgodnie  z  art.  7  pkt  1  ust.  10,  gdzie  mówi  się,  że zadaniem 
własnym gminy są sprawy dotyczące kultury fizycznej  i  turystyki.   Ponadto powiedział,  że ma 
zastrzeżenia do porządku obrad. Nie jest on zgodny z § 32 statutu gminy Barciany. W punkcie 2 
tego  paragrafu  jest  napisane  –  interpelacje  i  zapytania  radnych,  natomiast  w  przedstawionym 
porządku obrad nie jest to ujęte w takiej formie. Jeżeli natomiast chodzi o rozporządzenia dotyczące 
obszarów chronionych, to należy pamiętać, ze nasza gmina objęta jest już obszarem Natura 2000.  

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  odpowiedział  na  słowa  Radnego  Gajdowskiego,  że  punkt 
zapytania  radnych  jest  ujęty  w  punkcie  15,  ale  jeżeli  jest  taka  wola  Radnego  to  zostanie  to 
zmienione.  Następnie Wójt  Gminy odpowiedział  na zapytanie  Radnego Nowickiego,  ze projekt 
uchwały  o  powołaniu  Komisji  Statutowej  wprowadzono  do  porządku  obrad  z  jego  inicjatywy, 
ponieważ jest to zalecenie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej.  Przewodniczący Rady 
także wyszedł z inicjatywą wprowadzenia zmian w statucie. Jeżeli chodzi natomiast o punkt 11 to 
możemy na następną sesję zaprosić fachowca w tej dziedzinie. A jeżeli chodzi o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu dyskusja na temat koordynacji i  organizacji zajęć sportowych to prosi o 
zajęcie stanowiska przez mecenasa.      

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki powiedział, że jeżeli projekt uchwały o powołaniu Komisji 
Statutowej  wynikł  z  inicjatywy  Wójta  Gminy  to  wycofuje  swój  wniosek  o  jej  wykreślenie  z 
porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli chodzi projekt uchwały o powołaniu Komisji 
Statutowej  to wspólnie z Wójtem ustalili,  ze  jest  konieczność powołania takiej  Komisji  w celu 
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zaktualizowania statutu gminy.

Radny Zbigniew Stankiewicz powiedział,  ze proponuje,  aby na następnej  sesji  dyskutować nad 
zajęciami  sportowymi  w szkołach,  ponieważ komisje  będą  mogły  się  zorientować  w temacie  i 
przygotować do dyskusji.   

Mecenas – Marek Zawadka powiedział, że proponuje przygotować się do tego tematu, bo ma on 
szeroki zasięg.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Przewodnicząca Komisji Oświaty podtrzymuje wniosek o 
wprowadzeniu  do  porządku  obrad  dyskusji  na  temat  koordynacji  i  organizacji  szkolnych  i 
masowych imprez sportowych,rekreacyjnych i turystycznych w Gminie Barciany.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,Sportu  i  Spraw Socjalnych  powiedziała,  że  wniosek 
podtrzymuje, ponieważ sprawa dotyczy rozgrywek sportowych w szkołach.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że zajęcia sportowe prowadzą nauczyciele wychowania 
fizycznego, wypłacił zaliczkę więc nie rozumie w czym jest problem.

Wiceprzewodniczący  Wacław  Nowicki  poprosił  o  zamknięcie  dyskusji  i  przegłosowanie 
zgłoszonych wniosków.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  w  pierwszej  kolejności  wniosek  Komisji  Oświaty   o 
wprowadzeniu  do  porządku  obrad  dyskusji  na  temat  koordynacji  i  organizacji  szkolnych  i 
masowych imprez sportowych,rekreacyjnych i turystycznych w Gminie Barciany.  Zapytał kto jest 
za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad. W głosowaniu jawnym za przyjęciem tego 
wniosku głosowało 6 Radnych,  przeciw było  5 Radnych,  2  Radnych  wstrzymało  się  od głosu. 
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  pod  głosowanie  drugi  zgłoszony  wniosek  – 
wykreślenie z porządku obrad projektu rozporządzeń w sprawie obszarów chronionego krajobrazu. 
W głosowaniu jawnym za wykreśleniem tego punktu głosowało 11 Radnych, 2 wstrzymało się od 
głosu, głosów przeciwnych nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Radni powinni być przygotowani do dyskusji na dany 
temat. 

Mecenas Marek Zawadka powiedział, że wyraził swoje stanowisko na ten temat.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  zapytał  jak  może  być  dyskusja  przed 
dyskusją.

Mecenas  Marek  Zawadka  powiedział,  że  przed  dyskusja  na  temat  powinny  być  wcześniej 
przygotowane dokumenty do zapoznania.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że nie jest to zorganizowane,  ponieważ Przewodnicząca 
Komisji po prostu jest pierwszy raz w takiej sytuacji.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  porządku  obrad  po 
zmianach.  W głosowaniu jawnym za wprowadzonymi  zmianami głosowało 12 Radnych, 1 głos 
przeciw, głosów wstrzymujących nie było.
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Porządek obrad po zmianach:   

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy.
4.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
6. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
6.   Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie.
8. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
10. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
11.  Dyskusja  na  temat  koordynacji  i  organizacji  szkolnych  i  masowych  imprez  sportowych, 
rekreacyjnych i turystycznych w Gminie Barciany. 
12. Stanowisko Rady Gminy w sprawie warunków udzielenia zgody na zamianę działek.
13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy odnośnie składania oświadczeń lustracyjnych.  
14. Odpowiedzi na interpelacje.
15.  Wnioski i zapytania.
16.  Sprawy różne.
17.  Zakończenie obrad. 

Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. Podziękował 
Pani Sekretarz i pracownikom Urzędu za starania o certyfikat Gminy Fair Play. Dodał, że działają 
juz kotłownie na biomasę przy ul. Piotrowskiego, Sportowej i w Szkole Podstawowej w Windzie. 
Prace przy ogrodzeniu na cmentarzu w Windzie też już mają się ku końcowi.  Układanie polbruku 
za GOK-iem też juz zbliża się końcowi. Ponadto Wójt zaprosił Radnych i Dyrektorów Szkół, GOK-
u na spotkanie w urzędzie 24 października o godz. 10.00  na temat wypracowania harmonogramu 
współpracy  z  Lejasciems.  Dodał  także,  że  ustalono  dodatkowe  godziny  pracy  urzędu  w  celu 
wymiany dowodów osobistych. 
     
Ad. 6. Interpelacje Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji.

Radny Wiesław Gajdowski  skierował  pytanie  do Mecenasa czy będzie  uczestniczył  w sesji  do 
pkt.13.

Mecenas Marek Zawadka odpowiedział, że będzie uczestniczył w sesji do końca jej trwania.
 
Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie  wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie.  Dodał,  że ławnicy wybierani  są na okres 4 lat  w 
głosowaniu tajnym.

Wójt  Gminy – Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że musi  być  przeprowadzone głosowanie tajne. 
Karty do głosowania są przygotowane. Z pośród 10 kandydatów musi być wybranych 7.
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Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że w sierpniu został powołany zespół do zaopiniowania 
kandydatów. Przedstawił  skład tego zespołu.  Powiedział,  że obowiązującą ustawa jest  ustawa o 
ustroju sądów powszechnych z 2001 r., a następnie przedstawił wymogi dla kandydatów zgodne z 
ustawą. Powiedział,  że zgodnie z pismem Prezesa Sądu Okręgowego w Olsztynie  Rada Gminy 
musi  wybrać  7  kandydatów.  Dodał,  że  dokumenty  złożone  przez  kandydatów  są  zgodne  z 
wymogami. Powiedział także, że wszyscy zgłoszeni kandydaci pełnią obecnie funkcję ławników. 
Zespół opiniujący wydał opinię pozytywna dla każdego z kandydatów, po czym przedstawił opinie 
dla każdego kandydata osobno.  Dodał jeszcze, że zespół opiniujący zwracał  się do mecenasa z 
prośbą  o  wyrażenie  opinii  mecenasa  dotycząca  potwierdzenia  złożonych  wniosków  przez 
kandydatów. Opinii tej do dnia dzisiejszego od mecenasa nie otrzymali.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej.

Radny Zbigniew Stankiewicz zgłosił kandydaturę Radnej Marioli Szewczyk, która wyraziła zgodę.
Radny Robert Gastołek zgłosił kandydaturę Radnej Elżbiety Machniak, która wyraziła zgodę.
Radna Elżbieta Machniak  zgłosiła kandydaturę Radnej Teresy Nowickiej, która wyraziła zgodę.

Komisja  wybrała  Przewodniczącą  Komisji  Skrutacyjnej  –  Teresę  Nowicką,  która  odczytała 
regulamin  głosowania.  Następnie  komisja  rozdała  karty  do  głosowania.  Po  głosowaniu  tajnym 
komisja udała się w celu liczenia głosów.

Przewodniczący Rady Gminy zarządził pięciominutową przerwę.

Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół.

W wyniku głosowania ławnikami do Sądu Rejonowego w Kętrzynie zostali wybrani:
  
1) Górska Beata
2) Kozłowska Krystyna
3) Romejko Alicja
4) Rymanowska Teresa
5) Smakosz Lech
6) Zapolska Głód Jolanta
7) Zinkiewicz Mirosław

W czasie przerwy Pan Witold Bogdanowicz – Dyrektor  Gimnazjum Publicznego w Barcianach 
zaprosił  na  5-dniowe  szkolenie  w  gimnazjum  dla  seniorów  w  nauce  obsługi  komputera  i 
posługiwania się Internetem. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że formularze dla kandydatów 
na  ławników są  dostępne.  Zespół  opiniujący  kandydatów na  ławników miał  wątpliwość  co  do 
potwierdzania podpisów. Nie wiedzieli czy brak takiego podpisu jest niedopełnieniem formalno – 
prawnym czy usterką techniczną. Dlatego prosili o wyjaśnienie mecenasa. 

Mecenas Marek Zawadka powiedział,  ze stawianie takich wątpliwości  jest  nietaktem.  Sekretarz 
wyjaśniła ten problem dzwoniąc do Prezesa Sądu Okręgowego, który stwierdził,  ze jest to błąd 
techniczny i nie skutkuje odrzuceniem wniosku.
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę o wyborze ławników, po czym poddał ją 
pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  12  głosami  za,  1  głosie 
wstrzymującym, głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.

Ad.  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  kandydatów  do  pracy  w  Komisji 
Statutowej.  

Radna Elżbieta Machniak – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że  na  komisji  zgłosili  się  dobrowolnie  chętni  do  pracy  w  tej  komisji:  Wiesław 
Gajdowski,  Elżbieta  Machniak  ora  Radny  Wacław  Nowicki,  który  gościnnie  uczestniczył  w 
posiedzeniu Komisji.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że nie zgłosił się 
nikt chętny do pracy w tej komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Radny Wiesław Gajdowski wyraził zgodę do pracy w tej komisji.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o zgłaszanie kandydatów do pracy w Komisji 
Statutowej.

Radna Mariola Szewczyk zgłosiła kandydaturę Henryka Noska, który wyraził zgodę.

Radna Elżbieta Machniak zgłosiła kandydaturę Jolanty Koryga, która z kolei nie wyraziła zgody.     

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że podtrzymuje swoje zgłoszenie. Statut należy uregulować 
zgodnie z obowiązującym prawem. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił kandydaturę Marioli szewczyk do pracy w tej Komisji, która 
wyraziła zgodę. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął listę kandydatów do pracy w Komisji Statutowej. 
Odczytał  projekt  uchwały, po czym poddał ją pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym uchwała 
została przyjęta 13 głosami za, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi 
załącznik do protokołu /

Ad. 9.  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik Gminy o omówienie projektu uchwały w 
sprawie  zmian w budżecie gminy na 2007 r.

Skarbnik  Gminy  –  Pani  Stefania  Kosińska  przedstawiła  zaistniałe  zmiany  w  budżecie  gminy. 
Powiedziała,  że  dochody  gminy  zwiększyły  się  o  wpływy  ze  sprzedaży  mienia,  dotacji  na 
przeprowadzenie wyborów do Parlamentu RP, dotacji na dożywianie dzieci, dotacji związanej ze 
sfinansowaniem kosztów wydawania dowodów osobistych, wpływy z opłaty targowej, podatków.
Przedstawiła  także zmiany po stronie wydatków.  Powiedziała,  że wprowadzono  nowy zapis  – 
modernizacja  stacji  uzdatniania  wody  w  Morunach,  ponieważ  w  bieżącym  roku  budżetowym 
zrezygnowano z budowy kanalizacji w Starym Dworze Barciańskim. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że komisja przychyla się do przedstawionych zmian w budżecie. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów i  Budżetowej  –  Ala Wierzbicka  powiedziała,  komisja  także 
przychyla się do zmian, tym bardziej że zostały wygospodarowane środki na budowę oświetlenia w 
Wielewie i Starym Dworze Barciańskim.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że komisja jest za przedstawionymi zmianami.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie, odczytał projekt uchwały, po 
czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, 
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  uzupełnił  do  uchwały.  Powiedział,  że  konieczna  jest 
modernizacja stacji w Morunach. Kanalizację w Starym Dworze Barciański przesunięto, ponieważ 
kilka dni  temu otrzymali  dopiero dokumentację.  Druga sprawa to nie ma żadnych ogłoszonych 
konkursów, żeby aplikować na ten cel. 

Ad. 10.  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik Gminy o omówienie projektu uchwały o 
zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany. 

Skarbnik Gminy – Pani Stefania Kosińska przedstawiła projekt  uchwały o zaciągnięciu kredytu 
długoterminowego przez Gminę Barciany. Powiedziała, że Wójt chcąc zaciągnąć kredyt musi mieć 
pozwolenia Rady. Powiedziała także, że kredyt na pokrycie deficytu i na inwestycje był planowany 
już  w  uchwale  budżetowej.  Ten  kredyt  zaciągnięty  będzie  na  inwestycje,  bo  są  już  w trakcie 
realizacji – budowa wodociągu Krelikiejmy i kolonia Drogosze oraz Moruny – Winda – Pieszewo. 
Dodała, że jeżeli zostanie zaciągnięty ten kredyt to zadłużenie gminy będzie wynosiło 18,91 %.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że komisja jest za przedstawionym projektem uchwały.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja jest za 
przedstawionym projektem uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że komisja jest za przedstawionym projektem uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie, odczytał projekt uchwały, po 
czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, 
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad.  11.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  otworzył  dyskusję  na  temat  koordynacji  i 
organizacji  szkolnych i masowych imprez sportowych, rekreacyjnych i turystycznych w Gminie 
Barciany.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
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powiedziała, że wpłynęły do niej dwa pisma – jedno od Pana Jana Wiśniewskiego, a drugie od Pana 
Jerzego Rogackiego. Powiedziała, że jest ustalony preliminarz zajęć sportowych do końca roku, ale 
te  zajęcia  nie  są  prowadzone,  ponieważ  nie  została  przedłużona  umowa  z  kierownikiem 
autonomicznej  sekcji  turystyki,  rekreacji  i  sportu  szkolnego  GLKS  Jurand.   Skutkiem  tego 
wszystkiego jest to że nie są prowadzone zajęcia sportowe dla dzieci w szkołach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że zgłasza wniosek formalny o 
dopuszczenie do głosu zainteresowanych osób – Pana Wiśniewskiego i Pana Rogackiego. 

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  Przewodniczący  Rady Gminy pełni  funkcję  Prezesa 
GLKS Jurand. Na działalność sportowo rekreacyjna klub otrzymał dotację 105 tys. Jednak okazuje 
się, że brak jest płynności finansowej co do płatności za przeprowadzane zajęcia. Zgodnie z ustawą 
o  samorządzie  gminnym  zadaniem  własnym  gminy  są  sprawy  dotyczące  kultury  fizycznej. 
Powiedział, że nowa rada chciała ratować klub, bo poprzednia ekipa prowadziła go nieudolnie. Na 
wczorajsze  posiedzenie  Komisji  Oświaty  był  zaproszony  Pan  Prezes,  którego  jednak  nie  było. 
Sprawa płatności ciągnie się już od maja. Ma świadomość, że stowarzyszenie rządzi się swoimi 
prawami, ale prosi o obiektywną  ocenę tę sytuacji.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że na koniec września dla GLKS Jurand została 
przekazana dotacja w kwocie 78300 zł.

Mecenas Marek Zawadka powiedział,  że przysłuchiwał się obradom. Nie wie gdzie tu jest pole 
działania  dla  Rady  Gminy  jeżeli  chodzi  o  działalność  klubu  Jurand.  Wpłynęły  dwa  pisma  do 
Komisji Oświaty.  Uważa, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby przedyskutować ten problem na 
komisjach.  Te  dwa pisma  dotyczą  klubu Jurand,  który  jest  beneficjentem i  kieruje  się  swoimi 
prawami.  Nie  wiemy  nic  poza  tym  pismem  gdzie  tkwi  przyczyna.  Mecenas  zaproponował 
rozpracowanie  tego  problemu  na  komisjach.  Uważa,  ze  jeżeli  będzie  taka  potrzeba  to  Wójt 
zorganizuje spotkanie zainteresowanych stron, przygotuje rozwiązanie i na obradach sesji zostanie 
przedstawione. 

Radny Wiesław Gajdowski przypomniał, że Wiceprzewodniczący zgłosił wniosek o dopuszczenie 
do głosu Pana Wiśniewskiego i Pana Rogackiego.

Mecenas Marek Zawadka powiedział, że to Przewodniczący Rady Gminy prowadzi obrady sesji.

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  mecenasowi  i  powiedział,  że  od  dawna  pracuje  w 
sporcie.  Zna  lokalne  środowisko.  Poprzedni  zarząd  Klubu  został  rozwiązany  i  wybrany  nowy. 
Wybrali się w sposób demokratyczny. Konflikt jest niezręczną sytuacją. Proponuje rozwiązanie – 
spotkanie z dyrektorami szkół, nauczycielami wychowania fizycznego i Wójtem. W tej chwili w 
zarządzie  pozostał  on  (  Prezes  )  i  Pan  Pękalski  (  Skarbnik  ).  Sprawa  dotyczy  pensji  dla 
koordynatora. Uważał, że juz się porozumiał z z kandydatem na koordynatora ale ten w ostatniej 
chwili  zrezygnował.  Chciał  aby  dotychczasowe  zadania  były  wykonywane  za  1/3  pensji 
wcześniejszego koordynatora.  Za zaoszczędzone pieniądze chciał zorganizować obóz dla dzieci. 
Powiedział,  że:  „zanim wyda  samorządową złotówkę to  obejrzy ja  dwa razy”.  Dla  gimnazjum 
wypłacił zaliczkę na przeprowadzenie zajęć. Dodał, że jeżeli znajdzie się osoba, która zgodzi się 
pracować  za  niższą  kwotę  to  bardzo  chętnie  z  taką  osobą  porozmawia.  Chce  wnieść  trochę 
społeczności.  Podziękował  za  współpracę  dla  Pana  Wiśniewskiego  i  pana  Rogackiego.  Chce 
wypracować wspólne stanowisko. Chce także, aby wydawane pieniądze miały realny wymiar. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
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powiedziała, że nie chce aby zajęcia i zawody sportowe się nie odbywały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że ze słów Prezesa wynika, ze 
zawody są przeprowadzane, ale należy zauważyć że tylko dzięki inicjatywie i determinacji Pana 
Wiśniewskiego i Pana Rogackiego. Dodał, że sam był zaangażowany w pracę klubu. Zaangażował 
się w konstrukcję statutu. 5 października br. zrezygnował wraz z panem Rogackim z pracy zarządu. 
Od 1 września nie ma koordynatora.  Preliminarz biegnie, a skutkiem tego jest  że wypadamy z 
rozgrywek.  Zapytał  jak  długo  jeszcze  można  czekać,  rozmawiać.  Proponuje  jak  najszybciej 
wypracować rozwiązanie.

Grupa Radnych uważa, że Rada nie powinna ingerować w sprawy stowarzyszenia.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że to jest wspólna sprawa całej 
Rady.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział,  że jest powołana Komisja Rewizyjna Stowarzyszenia, 
która jest władna do kontroli działalności stowarzyszenia.

Radny  Andrzej  Robczak  powiedział,  że  skoro  nie  została  przedłużona  umowa  z  Panem 
Wiśniewskim to nie powinien ingerować w prace Klubu.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jeżeli  są  jakieś  problemy  to  należy  je 
rozwiązywać.    

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że klub ma swoją Komisję Rewizyjna, która powinna się 
zebrać i wybrać koordynatora. 

Mecenas Marek Zawadka powiedział, że jeżeli istnieje jakiś problem w stowarzyszeniu to powinna 
tym  się  zająć  Komisja  Rewizyjna  klubu  i  to  będzie  odpowiedni  organ  aby  zając  się  danym 
problemem. Zaproponował spotkanie z Wójtem. Dodatkowo powiedział, że Wiceprzewodniczący 
cały czas strofuje mecenasa. 

Radny Wiesław Gajdowski zaproponował, aby znaleźć środki finansowe na prowadzenie dalszych 
zajęć zgodnie z preliminarzem. Jest mu przykro, ze taka sytuacja ma miejsce. Zaproponował swoją 
osobę do pomocy, jeżeli tylko będzie taka potrzeba.

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki podpowiedział dla zainteresowanych, że w porządku obrad 
jest punkt w którym zainteresowani z sali będą mogli zabrać głos.

Przewodniczący Rady gminy powiedział, że zorganizuje spotkanie z dyrektorami szkół na temat 
zajęć  sportowych  oraz  powiadomi  Komisję  Rewizyjna  kluby,  aby  zorganizowała  walne 
posiedzenie.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jest  do  dyspozycji,  może  zorganizować 
spotkanie. Sytuacja w klubie nie powinna wyjść poza granice klubu. Gmina dotyczą tylko sprawy 
związane z dotacją. 
  
Ad. 12. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie stanowiska Rady Gminy 
w sprawie warunków udzielenia zgody na zamianę działek. 
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Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski przedstawił stanowisko oraz wyjaśnił warunki zamiany. Cała ta 
sprawa wynikła z prośby Rolnegovik-u o zajęcie stanowiska przez Radę Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt stanowiska Rady Gminy, po czym poddał go pod 
głosowanie.  W głosowaniu jawnym Radni wydali  pozytywne stanowisko 12 głosami za,  1 głos 
wstrzymujący, głosów przeciw nie było. / stanowisko stanowi załącznik do protokołu /.

Ad.  13.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  informację  odnośnie  składania 
oświadczeń lustracyjnych / stanowi ona załącznik do protokołu /.

Ad. 14. Odpowiedzi na interpelacje.

Odpowiedzi na interpelacje nie było w związku z brakiem zgłoszonych interpelacji.

Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków i zapytań.

Radny Wiesław Gajdowski przypomniał, ż zgodnie z § 18 ust. 1 to Przewodniczący Rady Gminy 
organizuje całokształt prac rady i prowadzi jej obrady. Ponadto zapytał czy komisje działające przy 
Radzie Gminy mogą zwracać się o opinie do mecenasa.
 
Mecenas  Marek  Zawadka  odpowiedział,  że  tak  w  zakresie  prawa  samorządowego  za 
pośrednictwem Wójta Gminy, bo Wójt jest jego pracodawcą.

Radny  Wiesław  Gajdowski  po  raz  kolejny  podkreślił,  że  porządek  obrad  powinien  mieć  inną 
strukturę.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że w kwestii formalno – prawnej 
wnioski,  zapytania  komisji  skierowane do  mecenasa  maja  być  na  piśmie.  Poprosił  mecenasa  o 
wyjaśnienie poprzedniej sprawy dot. Ławników, która był kierowana do mecenasa.

Mecenas Marek Zawadka powiedział, że nie możemy rozstrzygać na sesji to jak wypełniony jest 
formularz. W takich sprawach prosi, aby zwracać się na piśmie za pośrednictwem Wójta i gdy Wójt 
zezwoli będzie udzielał informacji.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  składa  wniosek  o 
wprowadzenie  do porządku obrad  następnej  sesji  odczytanie  protokołów Komisji  Rewizyjnej  z 
przeprowadzonych  kontroli  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  i  Zakładowi  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach. W Statucie mamy zapis że Rada powołuje Komisję 
rewizyjną  i  zobowiązuje  ją  do  30  stycznia  następnego  roku  przełożenia  sprawozdania  z 
działalności. On sam oczekuje czego innego. Komisja Rewizyjna jest bardzo ważną komisją. Ma 
oddzielne przepisy. Po przeprowadzonej kontroli jest określony czas na przeprowadzenie kontroli. 
Uważa,  że  jest  potrzeba  sygnalizowania  nieprawidłowości.  Zaznaczył,  że  wychodzi  na  jaw 
spuścizna poprzedniej Rady.  Jest jeszcze wiele takich rzeczy w Statucie. Pracował w poprzedniej 
kadencji  w  komisji  statutowej  1,5  roku  nad  tworzeniem  statutu.  Uważa,  że  koniecznie  trzeba 
zmienić statut.   

Mecenas  Marek  Zawadka  zapytał  czy  Pan  Nowicki  chce  odczytać  protokół  czy  przygotować 
sprawozdanie z kontroli. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  prosi  o  odczytanie  tych 
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protokołów.

Mecenas Marek Zawadka nawiązał do protokołu z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Powiedział, 
że dla innych gmin protokół z naszej kontroli to laurka. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Pana  Nowickiego  o  odczytanie 
protokołów  z  kontroli  GOPS  i  ZGKiM.   W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  zgłoszonego 
wniosku przez Pana Nowickiego głosowało 9 Radnych, 4 wstrzymało sie od głosu, głosów przeciw 
nie było. 

Następnie Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że w związku z przyjazdem Łotyszy do 
naszej  gminy  we  wtorek  na  godz.  10.00  zaprasza  na  spotkanie  w  celu  wypracowania 
harmonogramu współpracy, a w piątek na godz. 11.00 zaprasza do urzędu na uroczyste spotkanie z 
delegacją.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  udzielił  głosu  Panu  Janowi  Wiśniewskiemu,  który 
powiedział, że żałuje iż Prezes a zarazem Przewodniczący Rady Gminy  nie spotkał się wczoraj z 
nimi na komisji oświaty, a szkoda bo byśmy wyjaśnili te sprawy na mniejszym forum. Pan Prezes 
pokazał  swoją  twarz,  bo  nie  ma  czasu  na  spotkanie.  Ponadto  szuka  koordynatora  za  plecami 
zarządu. Dodał, że jeżeli w ta sobotę dzieci z podstawówek nie wezmą udziału w zawodach to 
wypadną z rozgrywek. Zapytał jak długo Prezes będzie jeszcze przeciągał tą sytuację.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odpowiedział,  że  klub  zapłaci  za  dowóz  dzieci  na  sobotnie 
rozgrywki.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad. 16. Spraw różnych nie zgłoszono.

Ad.17. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady XII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek

Protokolant: Emilia Żelichowska            
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